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Jegyzőkönyv 
 

a BME Közlekedésmérnöki és Járműmérnöki Kar 
Kari Tanácsának 2013. június 6-án 13:00-kor kezdődő, 

a BME Rektori tanácstermében tartott üléséről 

 

Varga István köszönti a tanács tagjait és a meghívottakat, továbbá ismerteti az ülés tervezett 
napirendi pontjait. Tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy a nem oktató-kutatói választott tag, 
Uracsné Szatényi Krisztina helyett, aki elhagyja a kari állományt, Kugler Józsefné póttag került 
behívásra. 

Varga István még napirend előtt elmondja, hogy a Szenátus június 24-i ülésének időpontjában 
mindkét kari tag külföldön lesz, így a Kar képviselete nem megoldott. Hiába van szenátusi póttag, 
a kari SzMSz-ben nincs rendezve, hogy ilyen helyzetben mi a teendő. Mivel a soron következő 
szenátusi ülésig már nincs lehetőség a kari SzMSz módosítására, ezért eseti jelleggel Szabó András 
dékánhelyettest kívánja delegálni a június 24-i szenátusi ülésre, ehhez kéri a Kari Tanács 
támogatását. A szavazás előtti jelenlét ellenőrzés szerint 28 szavazati joggal rendelkező tag 
megjelent, így a Kari Tanács határozatképes. 

A szavazás eredménye a következő: 

27 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács támogatja, hogy Szabó András dékánhelyettes képviselje a Kart a Szenátus 
június 24-i ülésén. 

Egyéb napirendi észrevétel nem érkezett, a Kari Tanács hallgatólagosan elfogadja a napirendet. A 
jelenléti ív a jegyzőkönyv 1. sz. melléklete. 

 

1. Tudományos és nemzetközi dékán-helyettesi pályázatok véleményezése 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István elmondja, hogy egyetlen pályázat érkezett be, Bohács Gábor részéről. Kifejezi 
örömét, nagyra értékelve a pályázó jelenlegi tevékenységét, pályázatában maximálisan támogatja. 
Mivel a pályázathoz kérdés, észrevétel nem érkezik, megkéri Bohács Gábort, hogy a szavazás 
erejéig fáradjon ki a teremből. Varga István kéri a Kari Tanácsot, hogy szavazzon a pályázatról. 

A szavazás eredménye a következő: 

26 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács támogatja Bohács Gábor tudományos és nemzetközi dékán-helyettesi 
pályázatát. Varga István köszöni a támogatást és tájékoztatja a Tanácsot, hogy Bohács Gábort 
fogja kinevezni tudományos és nemzetközi dékán-helyettesnek. A pályázónak gratulál. 
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2. Tanszékvezetői és tanszékvezető-helyettesi pályázatok véleményezése 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy a meghirdetett tanszékvezetői, tanszékvezető-
helyettesi ill. egyetemi docensi pályázatok mindegyikére érkezett jelentkező, a következők szerint: 

 Közlekedés- és Járműirányítási Tanszék – tanszékvezető-helyettes – Sághi Balázs, 

 Anyagmozgatási és Logisztikai Rendszerek Tanszék – tanszékvezető-helyettes – Bóna 
Krisztián, 

 Vasúti Járművek, Repülőgépek és Hajók Tanszék – tanszékvezető – (betűrendben) 
Rohács Dániel ill. Szabó András. 

Kérdés, észrevétel nem érkezik a jelöltekhez, ezért Varga István kéri a Kari Tanácsot, 
szavazatával véleményezze a pályázatokat. 

Varga István kéri, hogy a Kari Tanács foglaljon állást Sághi Balázs (Közlekedés- és Járműirányítási 
Tanszék – tanszékvezető-helyettesi) pályázatáról, egyben kéri az érintettet, a szavazás idejére 
hagyja el a termet. Elmondja, hogy Gáspár Péter tanszékvezető előzetesen írásban támogató 
nyilatkozatot adott. 

A szavazás eredménye a következő: 

27 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács támogatja Sághi Balázs pályázatát. Varga István gratulál az érintettnek. 

Varga István megkérdezi a Kari Tanácsot, támogatja-e Bóna Krisztián (Anyagmozgatási és 
Logisztikai Rendszerek Tanszék – tanszékvezető-helyettesi) pályázatát, egyben kéri az érintettet, a 
szavazás idejére hagyja el az üléstermet. Bohács Gábor tanszékvezető kijelenti, hogy támogatja a 
jelöltet. 

A szavazás eredménye a következő: 

26 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács támogatja Bóna Krisztián pályázatát. Varga István gratulál az érintettnek. 

A következőkben a Vasúti Járművek, Repülőgépek és Hajók Tanszék tanszékvezetői pályázatairól 
esik szó. Mivel a két pályázathoz kérdés, észrevétel nem érkezik, ezért Varga István kéri az 
érintetteket, hogy a szavazás idejére hagyják el a termet. Varga István tájékoztatja a Kari Tanácsot, 
hogy a szavazások eredményét a Kari Tanács véleményeként kívánja kezelni, de személyi döntést 
csak később fog hozni, amikor minden törvényes feltétel teljesüléséről meggyőződött. 

Komócsin Zoltán kérdésére, miszerint milyen tudományos fokozat szükséges a poszt betöltésére, 
Varga István jelzi, hogy akár PhD fokozat nélkül, adjunktusként is kinevezhető egy személy 
tanszékvezetőnek. Szőke Dezső kérdezi, hogy munkajogi szempontból nem lehet aggályos, hogy 
a jelenleg más tanszéken dolgozó Rohács Dániel kinevezése esetén arra a tanszékre kerülne, ahol 
édesapja dolgozik. Varga István válaszában tisztázza, hogy munkajogi szempontból megoldható a 
kérdés, ilyen esetekben személyi ügyekben a munkáltatói jogkört magához vonja. 

Varga István kéri a Tanácsot, hogy válasszanak a két jelölt közül, mert biztos benne, hogy 
mindkét jelölt megfelelő a posztra, de egyértelmű állásfoglalást kér a Tanácstól. 

Varga István kéri a Kari Tanácsot, hogy szavazataival jelezze Rohács Dániel támogatottságát. 
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A szavazás eredménye a következő: 

19 igen 

4 nem 

5 tartózkodás 

Varga István kéri a Kari Tanácsot, hogy szavazataival fejezze ki Szabó András támogatottságát. 

A szavazás eredménye a következő: 

9 igen 

14 nem 

4 tartózkodás 

Varga István kéri, hogy az érintetteket hívják vissza az ülésterembe, közli velük is az 
eredményeket, de jelzi, hogy nem most hoz döntést, hanem csak azután, ha minden törvényi 
feltétel előáll, valamint ha a tanszéki részek is elfogadják a döntéstervezetet. 

 

3. Egyetemi docensi pályázatok véleményezése 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István közli a Kari Tanács tagjaival, hogy a hat kiírt helyre hat pályázat érkezett be. A 
beérkezett pályázatokat a felkért véleményező bizottság (Zobory István, Bokor József, Varga 
István) támogatta. Mivel kérdés vagy észrevétel nem érkezik, ezért Varga István kéri a Kari 
Tanácsot, szavazzon a pályázatokról. A pályázatokról egyesével szavaz a testület, az aktuálisan 
érintett személy a szavazás idejére elhagyja a termet. 

Bóna Krisztián egyetemi docensi pályázatáról szóló szavazás eredménye a következő: 

26 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

Varga István gratulál Bóna Krisztiánnak az eredményhez. 

Bán Krisztián egyetemi docensi pályázatáról szóló szavazás eredménye a következő: 

27 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

Varga István gratulál távollétében Bán Krisztiánnak az eredményhez. 

Mészáros Ferenc egyetemi docensi pályázatáról szóló szavazás eredménye a következő: 

26 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

 
Varga István gratulál Mészáros Ferencnek az eredményhez. 

Simongáti Győző egyetemi docensi pályázatáról szóló szavazás eredménye a következő: 

28 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

Varga István gratulál távollétében Simongáti Győzőnek az eredményhez. 
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Tulipánt Gergely egyetemi docensi pályázatáról szóló szavazás eredménye a következő: 

28 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

Varga István gratulál Tulipánt Gergelynek az eredményhez. 

Juhász János egyetemi docensi pályázatáról szóló szavazás eredménye a következő: 

28 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

Varga István gratulál távollétében Juhász Jánosnak az eredményhez. 

 

4. Tantárgyi előkövetelmény változtatása 

5. Tantárgyfelelősök aktualizálása 

Előterjesztő: Dr. Szabó András dékánhelyettes 

 

Szabó András jelzi, hogy a tervezett 4. és 5. napirendi pontot összevonva terjeszti a Kari Tanács 
elé. A tantárgyfelelősök aktualizálása minden félévben esedékes lenne. A jelenlegi tantárgyi 
követelmények nagyon régiek, de a felülvizsgálatot az is fontossá teszi, hogy a kari tanulmányaikat 
szeptemberben megkezdő hallgatók frissített, aktualizált tantárgy leírást, tantervet kaphassanak 
kézhez. Korábban kiküldte a tanszékekre a tantárgyi adatlapok legutolsó változatát, a változtatási 
kérések visszaérkeztek, ezek kerülnek most a Kari Tanács elé. Elmondja, hogy további 
változtatásra még szükség lesz, ugyanis az adatok most nem minden feltételnek felelnek meg, ez 
főleg a tantárgyfelelősökre, de kis számban az előkövetelményekre ill. a félévközi 
követelményekre vonatkozik. Tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy az Oktatási Bizottság idő 
hiányában nem tudta tárgyalni a változtatásokat, arra a következő ülésén fog sort keríteni. Kéri a 
Kari Tanácsot, hogy az előterjesztést egy csomagban fogadja el. A változtatásokról szóló 
előterjesztés a jegyzőkönyv 2. sz. mellékletét képezi. 

A szavazás eredménye a következő: 

26 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács támogatja a tantárgyi leírások (előkövetelmények, tantárgyi felelősök) 
aktualizálásáról szóló előterjesztést, amit Szabó András megköszön. 

 

6. Kari Tanács bizottságai hallgatói delegált névsorának aktualizálása 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István megkéri Dudás Ferencet, hogy számoljon be a kari hallgatói tisztújítás 
eredményéről. 

Dudás Ferenc ismerteti az éves kari hallgatói tisztújítás eredményeit. Az 1229 jogosult hallgató 
közül 475 fő vett részt a szavazáson, 473 érvényes és 2 érvénytelen szavazat alapján a térítési és 
juttatási felelősi, a sport és kultúrfelelősi, valamint az egyik programfelelősi posztra került új 
képviselő. Az eredmények tükrében a Kari Hallgatói Önkormányzat sem a Kari Tanácsba 
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delegált, sem a kari tanácsi bizottságokba delegált hallgatói tagok névsorán nem változtat, de az 
újonnan megválasztott Hallgatói Képviseleti tagok póttagok lesznek. 

 

7. Javaslat Kármán Tódor-díj adományozására 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István jelzi, hogy nem érkezett előterjesztés adományozásra. 

 

8. Egyebek 

 

Varga István tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy két előterjesztés érkezett, ezek ismertetésére 
felkéri Szabó András dékánhelyettest. 

Szabó András elmondja, hogy öt új, szabadon választható tárgyra érkezett javaslat összesen két 
tanszékről. 

A Vasúti Járművek, Repülőgépek és Hajók Tanszék egy új tantárgyat kíván indítani „Közúti 
vasúti távvezérléses villamos járművek” címmel, ami egy korábban már megszavazott szabadon 
választható tantárgy („Közúti vasúti villamos nosztalgia járművek”) folytatása, tekintettel a nagy 
hallgatói érdeklődésre (ld. 3. sz. melléklet). 

A Közlekedés- és Járműirányítási Tanszék négy új, szabadon választható tantárgyat kíván indítani, 
név szerint „Beágyazott rendszerek közlekedésmérnökönek”, „Bevezetés a légiközlekedéshez”, 
„Java közlekedésmérnököknek” és „LabView közlekedésmérnököknek”. A honlapra korábban 
felkerült változatokon apróbb módosítások még történtek, a pontatlanságok kijavításra kerültek 
(ld. 4-7. sz. mellékletek). 

Kővári Botond kérdésként felveti, hogy a „Bevezetés a légiközlekedéshez” című tantárgy 
esetében a cím és a tartalom fedi-e egymást. Sághi Balázs a tanszék képviseletében elmondja, hogy 
a címet még egyeztetni fogja Mudra Istvánnal, a tantárgy tervezett óraadójával. 

A Kari Tanács egy csomagban szavaz az új tantárgyakról azzal a feltétellel, hogy a fenti kérdéses 
tantárgy címét utólag még módosítani szükséges. 

A szavazás eredménye a következő: 

27 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács támogatja az új, szabadon választható tantárgyak indítását. 

 

Szabó András másodikként egy előadások nélkül meghirdetendő tantárgykurzus indításához kéri a 
Kari Tanács támogatását. Az „Intelligens közlekedési rendszerek és járműrendszertechnika” című 
tantárgy a GTK 5 éves, hagyományos műszaki menedzser képzésében kerül meghirdetésre. A 
képzésen még meglévő hallgatók mindenképpen már mintatanterven kívül veszik fel a 
tantárgykurzust, korábbi években is már csak egy-egy jelentkező volt a tantárgyra, de ők sem 
tudták látogatni az órákat. Ilyen esetben a TVSz. lehetőséget ad előadások nélküli kurzusok 
kiírására, ehhez kari tanácsi határozat szükséges. Határozat esetén a kurzus bármelyik félévben 
kiírható, a jelentkező hallgatóknak az érintett oktatók konzultációs lehetőséget biztosítanak. 
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A szavazás eredménye a következő: 

26 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács határoz a fenti tantárgykurzus előadások nélküli meghirdethetőségéről. Az 
előterjesztés a jegyzőkönyv 8. sz. mellékletét képezi. 

 

Varga István jelzi, hogy június 20-án ünnepi Kari Tanács ülésre kerül sor, ahol átadásokra fog sor 
kerülni. 

 

További hozzászólás híján Varga István berekeszti a Kari Tanács munkáját. 

 

Budapest, 2013. június 13. 

 Dr. Mészáros Ferenc sk. 

 hivatalvezető 


